Thousands donate hair to fix pagoda road in remote Burma

The Telegraph,, June 22, 2009

Thousands of Burmese have donated 1,750 pounds of their hair in a campaign to repair the route to a sacred Buddhist pagoda, reports said on Sunday
Mandalay, Burma -- About 30,000 women and more than 100 men from the central city of Mandalay and nearby towns have donated the hair, Kumudra magazine quoted a Buddhist monk as saying.

Some of the locks measured 4 feet in length, said Shin Wayama Nanda, the chief abbot of Mandalay's Naga monastery.

Monks overseeing the upkeep of the remote Alaungdaw Kathapha pagoda will use proceeds from the sale of hair to repair sections of a road and build bridges leading to the popular pilgrimage site, which is said to contain the remains of one of Buddha's disciples.

The hair will be used in wigs or dolls, or it can be sold to traders from China for similar purposes.

The campaign has spread to Yangon, the largest city in Burma, which is also known as Myanmar, Popular magazine reported.

Access to the pagoda in the country's northwest is difficult. Some sections of the route can be reached only by foot or on elephant.

"With the money acquired from the sale of hair, sections of the 25-kilometer (15-mile) road (will be repaired) and 15 small and medium-length bridges will be built," Shin Wayama Nanda said.

One span will be called the "Shwe Hsan Nwe bridge," or "Bridge of Golden Tresses".

(Перевод на русский)

Тысячи людей жертвуют волосы на ремонт дороги к пагоде в отдалённой части Бирмы

Телеграф, 22 июня 2009 года

Тысячи жителей Бирмы пожертвовали 1.750 фунтов волос, чтобы починить дорогу в сакральную Буддистскую пагоду, говорится в воскресных новостях.   
Мандалай, Бирма – Около 30.000 женщин и более 100 мужчин из центральной части Мандалая и его пригородов пожертвовали свои волосы, процитировал журнал Кумудра слова буддистского монаха. 

Некоторые локоны были длиной 4 фута, сказал Шин Уайама Нанда, глава аббатства монастыря Нага в Мандалае. 

Монахи, обслуживающие отдалённую пагоду Алангдо Катапа, используют средства, вырученные от продажи волос, чтобы отремонтировать секции дороги и построить мосты, ведущие к известному месту паломничества, в котором, как считается, находятся останки одного из учеников Будды. Волосы пойдут на парики и на кукол или будут проданы китайским коммерсантам для похожих целей.   

Акция распространилась в Янгон, самый большой город в Бирме, также известный под названием Мьянма, сообщает журнал «Попьюлар.»

На северо-западе страны к пагоде очень трудно добраться. До некоторых пунктов можно только дойти пешком или доехать на слоне. 

«Деньги от продажи волос пойдут на ремонт секций 25ти-километровой (15-мильной) дороги, а также на постройку маленьких и средней длины мостов», сказал Шин Уайама Нанда. 

Один пролёт будет назван «Мост Швэ Хсан Нвэ» или «Мост Золотых Волос
